
Referat Kredsbestyrelsesmøde 

 
Emne: Kredsbestyrelsesmøde, DTS, Kreds ØST 
 
Formål med mødet: Behandle, orientere, drøfte og beslutte omkring nyt fra kredsene, 
omkring materiale til HB møde og ny struktur, samt ”åbent hus”/ møde for valgenhed 
Roskilde medlemmer. 
 
Anvendelse af mødets resultat:  
Behandle, drøfte og beslutte omkring dagsorden til HB møde den 5. marts 2019. Materiale 
udsendes direkte fra forbundet. 
 
Gennemgang af eventuelle bemærkninger til meddelelser fra valgenhederne, der skal løftes 
til HB. Skriftlige indlæg fra valgenhederne deles forud for mødet. 
 
Behandle eventuelle spørgsmål indbragt af medlemmerne under det ”åbne hus”. 
 
Drøfte vores tanker og ideer til ny struktur i DTS. 
 
Orientering fra formand om senest nyt.
Data om mødet 
 
Dato: Mandag d. 4. marts 2019 kl. 09:30 – 15:30. 
 
Sted: Mødelokale M 1.4, Universitetsvej, Roskilde 
 
Referent: Jette Quaade 
 
Mødedeltagere:  
Henrik Møller, mødeleder, Morten Dannemann Jensen, Flemming Hansen, Søren Lind 
Nordestgaard, Frank Thor, Susanne Brixum, Lene Höilund Jensen, June Petersen, 
Jette Quaade, Jan Erik Dahl. 
 
Afbud: 
Jan Magnusson, Heidi Østerballe, Hans Henrik Olsen 
Dagsorden:  Delmål:  
1. Velkomst.  Henrik bød velkommen, og gennemgik dagens program. 

 
Frokost anbefales kl. 11.30. 
 
Medlemmer er inviteret til kl. 11.00. 

2. Godkendelse af dagsorden.  Der var ikke yderligere punkter til dagsordenen, og blev 
godkendt. 

3. Meddelelser fra 
valgenheder samt 
forretningsområder. Skriftlige 
indlæg sendes til kreds 3´s 
distributionsliste inden 
mødet. 

Fredensborg: 
Der er en 25 års jubilar og en 40 års jubilar. Fredensborg 
holder generalforsamling den 26. marts med deltagelse af 
Jørn Rise og Jan Nørner. Der er ansat 4 nye medarbejdere i 
huset, hvoraf de to er eksterne pr. 1. april 2019.  
 
Høje Taastrup: 
En enhed i Særlig Kontrol flytter fra Køge til Høje Taastrup i 
slutningen af måneden. Og det gør de tre medlemmer af en 
selskabsenhed også, inklusive kredsformanden. Til efteråret 



skal der flytte 4 enheder i Skattestyrelsen fra København til 
Høje Taastrup. Og det er til trods for, at udvidelsen af 
lejemålet i Høje Taastrup endnu ikke er faldet på plads. 
Men ellers går tiden mest på at indsamle lønskemaer. Både 
fra medlemmerne her i bygningen, hvor skemaerne skal 
sendes videre til de respektive forhandlere og for Særlig 
Kontrol, hvor jeg skal forhandle samme med Charlotte 
Schou fra Aarhus. 
 
Roskilde:  
Der arbejdes på at få udskilt Vurdering i Ny Østergade som 
selvstændig valgenhed. Fælles TR for vurdering, Tina 
Iversen har indkaldt til valgmøde den 26. marts, 1 måske 2 
er interesseret i TR rollen. Fejring af 125 års jubilæet sker 
22. marts i Bellevue teater hvor vi har reserveret 96 
pladser. Tilmeldingsfristen udløber 4.3. PULS er godt i gang. 
Vurdering har aftalt tillægsforhandling 10. april, Gæld kan 
formentlig oplyses på kredsmødet på mandag. Der er fokus 
på kultur og trivsel. Måling angribes på forskellig måde, og 
synes at give bedst resultat hvis svarene er anonymiseret.  
Gæld i Trekroner udveksler på morgensamlinger 
informationer om hvilke arbejdsopgaver de enkelte 
medarbejdere udfører. Det bør lette den daglige proces at 
vide, hvor man skal rette henvendelse til eller stille telefoner 
om til. Den nye ferielov og udmøntning af 
overenskomstaftaler har givet anledning til en del 
spørgsmål. Forbundet arbejder på at udsende information 
om tillæg til fagkonsulenter på sats 2 som er en del af den 
seneste overenskomstaftale. Ugentlig træffetid i Ny 
Østergade stopper med udgangen af marts måned. 
 
Bornholm: 
Én nyansat starter 1. marts. Lønskemaerne begynder at 
tikke ind. Vi holder vores årlige valgmøde / 
generalforsamling / medlemsmøde den 28. marts. Vi bliver 
beriget med Nørners og Rises tilstedeværelse. 
 
Køge: 
Gymnasievej bliver mere og mere afpillet. Toldcentret på 
Carlsensvej er kommet på plads og forrige fredag var der 
indvielse med taler, bobler og kage. Der har været store 
indeklima-udfordringer i starten på Carlsensvej, men de er 
vist løst nu (eller også er det bare blevet varmere udenfor). 
Der er stadig udfordringer med luftfugtigheden der er for 
lav. Der holdes medlemsmøde d. 20. marts 2019 på 
Carlsensvej, der er givet tilladelse til at afholde 1½ times 
møde i arbejdstiden. 
 
Næstved: 
Der er en medarbejder der er vendt tilbage efter længere 
sygdom, hun er meget glad og kører på. Der er kommet en 
medarbejder fra Roskilde til Næstved. Der er pt. 105 
medlemmer i Næstved. Der har været en rundtur til alle 
funktionslederne med foldere omkring diplom, det har været 
en god oplevelse. 



 
Maribo: 
Der var afbud fra TR fra Maribo, hvorfor der ikke er 
modtaget nogen bemærkninger. 
 
Gældsstyrelsen: 
 
Toldstyrelsen: 
Der var afbud fra TR fra Toldstyrelsen, hvorfor der ikke er 
modtaget nogen bemærkninger. 
 
Vurderingsstyrelsen: 
 
Skattestyrelsen: 
 

4. Gennemgang af dagsorden 
og materiale til HB møde den 
5. marts 2019. 
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Velkomst 
 
Godkendelse af referater 
 
Ekstraordinær kongres - beslutninger, herunder arbejde 
med struktur frem til oktober 2020, appendiks og 
konstituering 
 
Status på flytteplaner 
Der arbejdes på at de medarbejdere der skal flytte til 
Copenhagen Towers ikke skal flytte flere gange. Ellers følges 
flytteplanerne nøje. 
 
Ledelsesværktøj 
Der forhandles løbende. Der ønskes fra TR i kredsen at der 
kommer et fælles fodslag omkring udmeldinger når der er 
forhandlet en aftale på plads. 
 
HSU-underudvalg 
 
Forbundets jubilæum 125 år 
Har vi sikret at alle medlemmerne er med til at blive fejret? Der 
er lidt forskel på hvordan man gør. Roskilde holder et 
arrangement for medlemmerne ude i byen. Fredensborg 
uddeler gave mens der spises lagkage. Der uddeles også gave 
i Næstved mens der spises et eller andet. Høje Taastrup 
sender en mail og medlemmerne kan herefter hente deres 
gave. Køge uddeler gave mens der spises et eller andet. 
 
 
TR-konference - input. 
Der er tale om Vejle Centerhotel. Der stilles forslag om at der 
kan tales omkring de nye ferieregler. Der stilles også forslag 
om at der tales om reglerne ved bisidderroller hvor vi bliver 
overrasket over elementerne af den samtale der skal holdes. 
Overenskomsten, er der nogen spændende emner som vi kan 
tale om. 
 



Økonomi - ferieboliger 
Der er underskrevet nye papirer i forbindelse med salget af 
Hjalmar fordi der er ny Hovedbestyrelse. Der arbejdes på 
papirer i forbindelse med en ny lejlighed i Italien. Salget af 
Løkken er indstillet da Hjalmar er solgt og Nordmændende 
alligevel ikke måtte købe sommerhuset. 
 
Eventuelle personsager - orientering 
 
Tillæg 2019 - status mv. 
Hjemmesiden er opdateret med de enkelte datoer hvor der 
forhandles. Sættemøder er afholdt de fleste steder. Der er 
rundsendt notat til Hovedbestyrelsen hvor der er beskrevet 
forskel på oprykning og udnævnelse. 
 
Nyt fra kredse og TR-fora, herunder nyt fra SU’erne i 
styrelserne 
Henrik fremlægger nyt fra Kreds Øst. 
 
Nyt fra Udvalg 
Der er redaktionsudvalgsmøde mandag d. 11. marts 2019. Der 
efterlyses indlæg hvis man har nogen, der skal ikke gemmes 
indlæg der kan komme i brevet.  
 
Nyt fra sekretariatet, herunder folkemødet og NSO 
 
Eventuelt 

5. Møde for medlemmerne i 
valgenheden Roskilde Kl. 
11.00 til 11.30. 

Der mødte ingen medlemmer op. 

6. Repræsentantskabsmøde 
den 1. april. 

Kredsformanden har sendt beretning rundt til 
gennemlæsning, der er få i bestyrelsen der har fået læst det 
igennem. 
 
Der er sendt nogen spørgsmål til Fællestillidsrepræsentanter 
der skal afklares herfra. 
 
Der stilles forslag til at det nævnes i beretningen hvem der 
er trådt ind og ud af bestyrelsen igennem året. 
 
Der er kommet lidt ændringer til første forslag, og de er 
indarbejdet. Der sendes et nyt oplæg ud med en svarfrist. 
 
Medlemmerne på de enkelte lokationer inviteres af de lokale 
formænd. Det oplyses at deltagelse sker for egen tid og 
egen regning. 
 
Morten Dannemann Jensen er dirigent ved 
repræsentantskabsmødet og Jette Quaade er referent. 
 

7. Meddelelser fra 
formanden. 

Meddelelser fra formanden er blevet behandlet under 
tidligere punkter. 



8. Hvad skal vi videreformidle 
til HB / medlemmerne fra 
mødet? 

Der er ytret ønske om at det forelægges i HB at der bør 
overvejes på hvordan man sikrer at der fremadrettet er TR i 
organisationen, dette henset til alder hos de nuværende TR 
og øvrige medlemmer. Skal dette være en del af det nye 
strukturudvalg? 
 

9. Eventuelt. Der skal nedsættes et strukturudvalg i DTS der skal arbejde 
med den kommende struktur op til den ordinære kongres i 
2020. Der indstilles fra Kredsens formand at Jette Quaade 
deltager, og Lene Höilund vurderer om hun vil kandidere sig 
selv.  
 
Seniorordninger. Der søges nogen steder, og det falder 
udenfor ledelsesværktøjerne. Det er en forhandling der skal 
ske med ledelsen. Det er indtrykket at ledelsen gerne vil 
indgå disse ordninger men at ledelsen ikke helt har 
overblikket over hvordan reglerne skal håndteres i forhold til 
de kritiske ressourcer eller kritiske kompetencer. 
Kompetencerne ses i forhold til de opgaver der løses. Kan 
der måske ses på at der kom en generel ordning så alle blev 
omfattet. Der ses forskel på hvordan sagerne behandles i de 
enkelte styrelser, nogen steder er det meget nemt at få en 
seniorordning og andre steder er det ikke så nemt. 
 

10. Afslutning, næste møde 
er den 1. april 2019 i 
Næstved. 

Lene og June sørger for det praktiske. 
 
Der er undervejs repræsentantskabsmøde. Der spørges til 
hvordan formanden er opfattet, og der blev givet ros til 
formanden og at der ikke ses nogen udfordringer i at der 
fortsættes med samme formand. 
 
Med hensyn til næstformand, blev det debatteret hvorvidt 
der skal vælges en. Såfremt der er nogen i bestyrelsen der 
ønsker at bestride posten som næstformand kan der sendes 
besked til Henrik. 
 

 


